
Klima-, Energi- og Forsyningsudvalget

Til: Klima-, energi- og forsyningsministeren

Dato: 6. maj 2022

Udvalget udbeder sig ministerens besvarelse af følgende spørgsmål:

KEF alm. del

Spørgsmål 347
Ministeren har tidligere oplyst, at de politisk aftalte midler på i alt 665 mio. kr. pr. år til 
udbud på biogas fra 2030 vil fortrænge ca. 10 PJ svarende til 250 mio. m3 naturgas, 
og give en årlig reduktion på 0,7 mio. tons CO2. Biogasbranchen har de senere år vist, 
at de har en kapacitet til at etablere ca. 5 PJ nye biogasanlæg om året. Med målet om 
at udfase den fossile russiske naturgas bedes ministeren oplyse, hvorfor det kun er den 
nærmeste udbudspulje fra 2026, der fremrykkes til 2024, med en meget marginal effekt i 
2025, mens puljerne i 2027, 2028, 2029 og 2030 ikke fremrykkes?

Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Carsten Kissmeyer (V).
Svar bedes sendt elektronisk til spørgeren på Carsten.Kissmeyer@ft.dk og til lov@ft.dk.

På udvalgets vegne
Rasmus Helveg Petersen
formand
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